
PROTOK6L NR XXXV/2017

Z sesji Rady Gminy Rybno odb'.tej w dniu 24 lttego 2017 r. w Sali OSp w Rybnie pod
pEewodnictwem Pana Andrzeja Komackiego przewodnicz4cego Rady Gminy Rybno.

Obrady protokolowal Mieczyslaw Ci2ewski - Kierownik USC w Rybnie.

Obrady rozpoczQto o godz. 10.00, zakoriczono o godz. 15.40.

Stan osobowy Rady - l4 radnych, lista obecnosci stanowi zal4cznik do protokolu.

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli:

l. Pan Tomasz WQgrzynowski - W6jt Gminy Rybno;
2. Pani Jolanta Jendrycka - Sekretarz Gminy;
3. Pani Zdzislawa Kanicz - Skarbnik Gminy;
4, Paizbi,gniew Dr4stek - Radca prawny;

- lista stanowi zalqcznik do Fotokolu

5. Pani Magdalena Anczykowska _ przewodnicz4ca Rady powiatu w Dzialdowiei

6. Pan Bogdan Kopariski - Radny powiatu w Dzialdowie;

7. Pan Bartlomiej Lewalski - Delegat do Izb Rolaiczych;

8. Soltysi lista obecnodci stanowi zal4cznik do protokolu;

9. Mieszkaicy gminy Rybno.

Ad. I i 2. Otwarcie sesji i stwierdzetrie prawomocnosci obrad.

obrady XXXV sesji Rady cminy w Rybnie otworzyl o godz. 10.05 pan Andzej Komacki -Przewodniczqcy Rady Gminy. powital zebranych, a nastgpnie stwierdzil, ze po sprawdz€niou
listy obecnoSci, na Sali znajduj sig 14 radnych co stanowi pelne t*orum do podejmowania
prawomocnych uchwal.

Ad. 3. Ustalenie porzqdku obrad.

Porz4dek obrad:

1. Otwarcie sesji;
2. Stwierdzenie prawomocnoici obrad:
3. Ustalenie porz 4dku obrad;
4. Przyjgcie protokolu z XXXIV sesji Rady Gminy Rybno;
5. Sprawozdanie migdzysesyjrc W6jta Gminy;
6. Podjgcie uchwal w nastQpujAcych sprawach:

1/zmiany wieloletniej prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata 2Ol7_2027:
2/zmian w bud2ecie Gminy Rybno na 2017 rok:



3/projektu dostosowania sieci szk6l podstawowych i gimnazj6w do nowego ustroju

szkolnego;

4/okedlenia wysokosci oplaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego i czasu

ptzeznacz,otego na bezplatne nauczanie dzieci w wieku do lat 5 w przedszkolach

prowadzonych przez Gminq Rybno;

5/ likwidacji Szkoly Podstawow€j im. Mikolaja Kopemika w Jeglii;

6/zmiany Rocznego Progmmu Wsp6lpracy Gminy Rybno z organizacjami

pozarzqdowymi oraz podmiotami, o kt6rych mowa w art. 3 ust 3 ustawy o

dzialalno3ci po2yku publicznego i wolontariacie na rok 2017 ;

Tlzatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatzenie w wodg i zbiorowe odprowadzanie

6ciek6w na terenie gminy Rybno;

8/przyjgcia ,,Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Rybno";

9/udzielenia Powiatowi Dzialdowskiemu pomocy fi nansowej;

lO/udzielenia pomocy finansowej dla powiatu dzialdowskiego na tealizacjg zaduia

inwestycyjnego pt."Przebudowa drogi pow. 1274N gr' pow Gronowo- Rybno - dr'

woj. 538, na odcinku Gronowo - Rybno od km 2+070 do km 6+240 i od km 7+358'50

do km 7+605 o l4cznej dlugodci 4.416 km" w roku 2017;

lllwyl4czerlla z uzltkowdia niekt6rych dr6g gminnych Gminy Rybno;

12lzmiany Statutu GminY RYbno;

l3luchwalenia Strategii Rozraoju Gminy Rybno na lata 2016 - 2025:

l4/odwolania Wiceprzewodnicz4cego Rady Gminy/wyboru Wiceprzewodniczqcego

Rady Gminy;

7. Wyst4pienie Przewodnicz4cego Zatz4dtt Ekologicznego Zti4zktt Gmin

..Dzialdowszczyzna" Pana Kazimi€rza Kordeckiego'

8. Wolne wnioski i zap)'tania.

9. Zamknigcie obrad.

Przewodniczqcy Rady przedstawil porz4dek dzienny obrad i skierowal do radnych

zap)'tanie o propozycjg zmiany porz4dku obrad Nie rplyn4l zaden wniosek' po czym

poddal pod glosowanie porz4dek obrad

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustrwowy sklrd Rady 15 Rednych w

obecnosci 14 Radrych glosrmi;

- 14 -za"

- 0 ,przeciw"

- 0,,wstrzymujAcych"

Przyj9la porz4dek obrad XXXV sesji Rady coiry lP brzmieriu jrki pizedstawil

Przewodniczqcy RadY.



Ad.4. Przyj9cie prorokolu z )GXIV sesji Rady Gminy Rybno.

Przewodnicz4cy Rady zw6cil sig do radnych z pytaniem, czy wszyscy otrzymali protokol
wraz z nagraniem z XXXIV sesji i czy wnosz4 uwagi do protokofu. Uwag nie bylo.
Przewodnicz4cy Rady poddal pod glosowanie protok6l z XXXIV sesji Rady cminy.

Rad& cminy w glosowaniu jawnym na ustawory skl.d Rady 15 radnych w
obectro5ci l4 ndnych glosrmil

- 14 ..2a,

- 0 ,przeciw.

- 0 .wstrzf, mujAcych sii"

PrzyjQla prorok6l z XXXIV sesji Rady cminy Rybno.

Ad, 5. Sprawozdarie miQdzlsesyjne W6jta Gminy Rybno.

W6jt Gminy Rybno _ pan Tomasz
dziararnosci miEdzys",ill.'r";;;,T;t:'"X;* fr:1,fJj.Tlil#:1".f,:lt:Radny pan watdemar Reszka zapytal p. w6jt Ki"dy;;;;;;;p;rr*TJril,_ 

"" 
o'"",etap z Agencj4 Nieruchomojci, dlaczego nie uwzglgdniono m. Tuczki. pan W6jtodpowiedzial, ze sq to na razie wnioski nie umowy, *r" arr1"^0,"i""*o nre moinaskladai wniosk6w, gdyz nie do koic

poszczeg6lne dzialki i p6ki co ieszcz 
s4 one gotowe ze wzglgdu na brak uzgodnietl na

r"p-,ri-nJyr"_i"il5;1,TKff ;H:ff $lsH:il:.,'fr tri#Nastsprue odcz),tal pismo Wojewody w.sprawie Systemu Ratoi,ni"t*u frl"ll"or"go. r_i
tg1:szka 

wysocka Radna pra r. wilta c4;"-;;-b;;;;J. oi.r, o.*0, _Kletptny podczas rozmdw z W6itami
uwag do sprawozdania nie bylo. 

i Bumistrzarni s4siednich gmin wigcej pltaf ani

Ad. 6. Podjgcie uchwal w nastgpuj4cych sprawach:

jr_jl:I" yn^,":niej prognozy Finansowej cminy Rybno na tau 2On _ 2o2.'.rrzewodnlczqcy Rady r.rdzielil glosu panu lariuszowi <u.U-o*.ti"rllu _

lz-:::1]::::'".5omisji wrpotnej, ktory poinrormowar, ze czron*.*l n".^.;, orr"r,pozyrlrDe ustosunkowali sig do nrojektu ulhwab pltari 
"," Urr". ,"."O"rra-"projeknr uchwaly przez Wiceprzewodmczqcego Rady, poddal pod glosowanie.

Rada Gmioy w glosowsriu iawtrvl
obecaoSci 14 radnicil *i"."^t,'"" "t t' na ustawowy sktrd Radv 15 radnych, w

- 14 ..2a"

- 0.przeciw"

- 0 .wstrzymujqcych sie.



Podjgla uchwalg Nr XXXV/10/17 w sprawie Wieloletniej PrognozJ Finansowej

Gminy Rybno na lat^2017 -2027

2/ Zmian w budiecie Gminy Rybno na 2017 rok

Przewodnicz4cy Rady udzielil glosu Panu Dariuszowi Karbowskiemu -
Przewodniczqcemu Komisji wsp6lnej, kt6ry oswiadczyl, ze wszyscy czlonkowie komisji

stalych pozltywnie zaopiniowali projekt uchwaly. P)4an nie bylo. Po odczltaniu projektu

uchwaly przez Wiceprzewodnicz4cego zostala poddana glosowaniu'

Rada Gminy w glosowaniu iawnym' na ustawowy skhd Rady 15 radDych, lv

obecnosci 14 radnych, glosemi:

- 14 ..2a"

- 0 ,,przeciw"

- 0 ,,wstrzymuj tcych siQ"

Podjgh uchwrlQ Nr XXXV/11/17 w sprawie zmian w budZecie Gminy Rybno na 2017

rok.

3/ Projektu dostosow&nia sieci szk6l podstrwowych i gimnazj6w do nowego ustroju

szkolnego.

Przewodnicz4cy Rady udzielil glosu panu Dariuszowi Karbowskiemu -
lrzewodniczqcemu Komisji wsp6lnej, kt6ry oSwiadczyl' 2e wszyscy czlonkowie komisii

"oly"ft 
p*yat*"i" 

"aopiniowali 
projekt uchwaly Pltan nie bylo Po odcz''taniu projektu

uchwaly przez Wiceprzewodnicz4cego, zostala poddana glosowaniu'

Rrda Gmidy w glosow.uiu jawnym, na ust&wowy skl&d Rady 15 radnych' w

obecnosci l4 rrdnych, glosami:

- 14 ..2a"

- 0 ,,przeciw"

- 0 
"wstrzYmujqcych 

siQ"

PodjQIa uchwalg Nr XXXV/12|17 w sprrwie projektu dostosowania sieci szk6l

podstawowych i gimnazj6w do nowego ustroju szkolnego'

4/ okreslenia wysokosci oplaty za korzystanie z $Ychowania przedszkollego i czasu

prz€znaczonego na bezplatne otot""oi" dzieci w wieku do l8t 5 w przedszkolach

prowadzonych Przez Gminq RYbno'

Przewodnicz4cy Rady udzielil glosu Panu Dariuszowi Karbowskiemu-

prr"-oAni""q""tu Komisji Wspdlnej, ft6ry stwierdzil' ze 
-\ts1ys:y 

c"lonkowie komisii

."ttln O."tat*"n -.piniowaliprojekt uchwaty Pltan nie bylo' Po odczt'taniu projektu

u"h*uti pr"", Wi"eprzewodnicz4cego Rady' zostala poddana glosowanlu'



Rada Gminy w glosowaniu jawnym, na ustawowy sklad Rady lS rsdDych, w
obecro5ci l3 radnych, glosami:

- 13 ..2a"

- 0 ,,przeciw"

- 0 ,wstrzymujqcych sig"

PodjQIa uchwdQ Nr XXXV/13/17 w sprawie okreslenia wysokosci oplaty zr
koizystanie z wychowania przedszkolnego i cztsu ptzeznaczonego na bezplatre
nruczanie dzieci w wieku do lat S w przedszkolach prowadzoaych przez Gminj
Rybno.

5/ Likwidacji Szkoly podstawowej in. Mikolaja Kopernika w J€glii.

Przewodnicz4cy Rady udzielil glosu panu Dariuszowi Karbowskiemu _
Przewodnicz4cemu Komisji wsp6lnej, kt6ry stwierdzil, ze czlonkowie komisJi stalych naswym posiedzeniu w spnwie projekfu uchwaly glosowali nastgpuj4c o: E ,,2a,, i 3
,,wstrzymuj4cych si9',. pan przewodnicz4cy otworzyl dyskusjg jednoczejnie pyta.l4c pania
Soltys wsi Jeglia, a4 od momentu powzigcia decyzji w sprawie likwictacji szkotypodstawowej w Jeglii nie bylo zadnych protest6w. fani sottys stwierdzitf ze *e .lysrulasprzeciwu. WiQcej pltaf nie bylo. po odcz',taniu projektu uchwaly przez
wiceprzewodnicz4cego pi-zyst4piono do glosowania. Raaa cniny * gororn"oiu
jawnym tra ustawowy sklad Rrdy 15 rsdnych, w obecnoSci 14 radnych, gtosami:

-8Jr"
- I ,,przeciw"

- 5 ,,wstrzlD uj4cych siQ"

PodjQls uchwllQ Nr XXXV/14I17
Mikolaia Kopertrika w Jegrii. 

w spnwie likwidacii szkoly Podstawowei im'

6/ Zmiany Rocznego progr.s||lu Wsp6lpracy Gminy Rybno z orgrnrzacjamipozarzqdowymi oraz podmiotami, o kt6rych mowa w art : urt 
-f" 

,rr,"rry odzialalnoSci porytku publicznego i wolontariacie na rok 2017.

Przewodnicz4cy Rady Gminy udzielil glosu pzewodniczqcemu Komisji wspolnej panu
Daduszowi 

_ 
Karbowskiemu, kt6ry stwierdzil, ze w czasie posiedzeniu 

- 

*oln*j, ,,czlonk6w glosowalo za projekrem uchwaly. Nastgpnie f.o*ofui"a"y nJy otworzyldyskusjg Glos zabral Radny p. Sylwester Kasprowi ir,lr:tt rv 
"twina.i', i*i"r,waej"stkilka blQd6w. Migdzy innymi zapis, kt6ry wprowadzil Radny p. pJi. r"ri,irh ,,uuy aradni rozpatrywali wnioski konkursowe, kt6re wczesniej 

"ktadaty ,towarzyszenra.
Nastgpnie Radny p. piotr Kamiliski wstawil na swoim koncie face book st<an st<argi aowojewody warmirisko - Mazurskiego i. napisal m.in. .r,. ";"k;;;;;;'";;ana wrljraoraz radnych , kt6zy przygotowali q uchwalg zostala p.", pan" w.j;;;; roz1echana



walcem" nastgpny clt. ,,Ja nie szukam czyjegos bl9du, te blgdy s4 poklosi€m buty,

arogancji, hipokryzji i wielu innych czynnik6w stosowania blgdnej socjotechniki

manipulowania faktami". Kolejny cy. ,,Tak niech nas wszyslkich obwiniq za winq kilku

urzgdnik6w z Panem W6jtem na czele ,,. Pan Piotr Kamiiski napisal w grudniu, 2e zlozyl

autorski projekt uchwaly o sporcie i jak siQ p6zniej okazalo zostal odrzucony przez Radl z

powodu blgdow. P. S. Kasprowicz zadal dwa pltania do P. Piotra Kaminskiego: Kiedy

napisal Pan projekt uchwaly o sporcie, czy przed tym jak 24 listopada zaglosowal

przeciwko programowi czy dopiero po tym jak Pan dowiedzial sig, ze klub Delfin Rybno

to takze stowarzyszenie.. Drugie pytanie: Do kogo byty skierowane c)4aty wymienione

przed chwil4. Do wlpowiedzi i zadanych pltai odni6sl sig Pan Piotr Kamiiski - Radny

JeSli kolega bgdzie czfal ze aozumieniem to b9dzie wiedzial do kogo kierowane byly te

slowa, bo propozycja radnego aby wrzuci6 do programu proponowany sklad komisji to

tak4 propozycjQ moze zlorry6 kazdy Po to mamy mecenasa, zeby powiedzial' ir to nie test

,godn" , p.u*"-. Ale Pan m6wi nam o jednej rzeczy a Wojewoda uchylil narn cztery

paragrafy. Czy to ja wnioskowalem aby dany pracownik nadzorowal to' czy to ja bylem

autorem pozostalej treSci tej uchwaly My mamy prawo wnosii popmwki' a jesli nie s4

one ,godn" , p.u*e., to jest Pan mecenas, kt6ry powinien wylappvac te blgdy Stalo jak

sig stilo, znowu rny jestesmy winni a szczeg6lnie ja la j:uit siQ ptzyzwyczailem do tego'

wszyscy widz4 jak Pan robi, manipuluje faktami, niestety Pan manipuluje faktami' tue

rotini" inn"go iytto podburza, podburza i niszczy powagq rady A to'ze ja zamieszczam

takie informacjq na face book, lo zarieszczart' Pan robi to samo Ja nie wymy6lam

czego3 innego to s4 suche fakty, niedawno zamiescilem kolejne Dziei 28 $udzierl -
,"rj"u. wrry.'*i" uchwaly s4 podwazone - niestety, plzez RIo' a wczoraj uslyszalem od

pJ S"kr"*r, ze jestem uprzejmie donosicielem NastQpnie glos zabral Pan Sylwester

f^p.o*i"". Panie 
"Radny 

zwracajqc siq do Pana P Kamifskiego - Pan nie odpowiedzial

ri* irarr" pyt-i". la zadalem pltanie jes zcze ftz' z egle pylanie powtarzam Pan mial

nu,o a*u aygoani", 2eby na nie odpowiedziei Moje pltanie brzmi Kiedy napisal Pan

projekt uchwlly o sporcie. Czy przed ty jak Pan 24 listopada zaglosowal pzeciwko

programowi o po4tku publicznlm czy dopiero po tym gdy dowiedzial sig Pan' 2e Delhn

t i*j* uo*u-ttzeniem. I drugie pltanie Do kogo skierowane byb c)'taty: chodzi o

c),tat drugi. Ja nie szukam 
",yj"goi 

blgdu, te blgdy s4 poklosiem buty' arogancji'

f,ip"tor:ii *i"f. i*ych czynnik6w l to Pan napisal pod skanem skargi do Wojewody

cio. _i.ur pa. Dariusz Tara _ wiceprzewodnicz4cy Rady Gminy..zlozyl wniosek

formalny o zakoliczenie dyskusji w tym punkcie poniewdz ta dyskusjalie ma sensu Pan

prz"*oiti"ru"y poddal wniosek o zamknigcie dyskusji pod glosowanie Radni

jJnogtosni" -gtorowali za zakonczeniem dyskusji - 14 glos6w za Nastgpnie uchwala

zostala odczltana i poddana pod glosowanie'

Rada Gminy w glosowaniu jrwnym na ust&wowy skled Rady 15 radnych w

obecnosci 14 radnYch, glosami:

- 14 ..2t"

- 0 
',przeciw"



- 0 wslrzymuj qcych sig"

Podjtli ucbw.le Nr XXXV/15/17 w sprawie zmiany Rocznego progranu wsp6lpracy
Gmiay Rybno z organizacjami pozarzqdorymi oraz podmiotami, o kt6rych mowa w
art. 3 ust 3 ustrwy o dzialslDoici poiytku publicztego i wolontrriacie na rok 2017.

7l Zalrrierdze!.ia taryf za zbiorowe zaoprtrzenie w wodg i zbiorowe odprowadzanie
Sciek6w na terenie Gminy Rybno.

Przewodniczqcy Rady- udzielil glosu przewodniczqcemu Komisji Wsp6lnej p. Dariuszowi
Karbowskiemu, L16ry stwierdzil, Ze wszyscy czlonkowie komisji stalych pozytyrmie
zaopiniowali projekt uchwaly. Nastgpde pan przewodnicz4cy otworzyl dyskusjE. pan piotr
Karniiski - radny zapytal pana W6jta dla jasnosci, Ze zadnych podwyZek nle b9dzie. pan
W6jt odpowiedzial, ze zadnych podwyzek nie bgdzie. Wigcej pltai nie bylo. Dyskusja
zostala zamtnigta. po odczltaniu gojektu uchwaly przez Wiceprzewodn icz4cego, zostala
poddana glosowaniu. Rada Gmitry w glosowaril jawnym tra ustawowy sklad Rady 15
rrdtrych, w obecno3ci 14 radnych, glosami:

-l4..2"

- 0 ,przeciw"

- 0 ,,wstrzymalo sig"

Podj9la ucbwalg Nr XXXV/16/1Z w sprawie zatwier.dzenia trryf za zbiorowe
zaopatrzelie w wodg i zbiorowe odprowadzade Sciekdw ns terenie Gmiay Rybno.

Po glosowaniu o godz. I l.l5 pan przewodn icz4cy zaft4dzil pigtnastominutow4 przerwg.

O godz. I 1.30 pan przewodniczqcy wznowil obrady sesji.

8/ Przyjgcia ,Phnu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Rybno.

Przewodttcz4cy Rady udzieril glosu panu Dariuszowi Karbowskiemu _ przewodnicz4cemu
Komisji Stalych, ktdry stwierdzil, ze wszyscy czlonkowie komisji stalych byll za przyjQciemprojektu uchwaly. Nastgpnie pan pzewodnicz4cy otworzyt ayskuslg. Glos zabrara pani
Dunacka, zam. w Rybnie przy ul. Sponowej, l o. po*i"ji"-f", l" ,;-i.i"nia ut. ,otu
Tollowala 

w sprawie imprez odbpvajqcych sig nad jeziorem przy ,"stu*a"ji S*it"riantu,
niedaleko jej posesji, gl6wnie chodzi o godzing, do ktr5rej t *";i iip."ry Gsno3i muzyki.Otrzymala pismo, iz w przyszlosci imprezy bgdq trwaly do goar. Z+ u gios,iorc to siQ okaze.NastQpna spnwa to raka, ze mieszkam nad j 

"rior" , pt^9 io a.;a19 .!t 
"uJyjnq, 

u 
"o".""r,sqsiad6w dymi z komin6w i wszyscy wdychamy t" po*i"t r.. pyr_i"-_itu"r"go pfu"E _rekeacjg skoro jej nie mam. Sytuacja taka nie jest tylko zim4, ale r6wniez i tatem kiedyludzie podgrzewajq sobie wod9. Moje p),ranre, czy nie nale2y podj46 uchwaly zobowiezuj4cejmieszkaric6w mieszkajqcych najeziorem do ,ukupu pi"cO* no*sz"i ,"o".u"ji uo, po*,"or"

bylo. czyste, 
,gdy2 

ja placg l0 razy wilcej podatku niz inni mieszklcy iej gmrny. wigceipltan nie bylo, dyskusja zostala zamlnigta. pan Dariusz f*u wi""prre*Jircz4cy odczytal



projekt uchwaly, kt6rq nast9pnie poddano pod glosowanie. Rada Gmitry w glosowaniu

j.wtrym Da ustawowy skhd Rady 15 radnych, w obecnosci 14 radnych, glosrmi:

- 14 ^zt"

- 0 ,,przeciw"

- 0,,wstrzymujtcych siQ"

Podjgla uchwalg Nr XXXV/17I17 w sprawie przyjtcia .PlaDu Gospodarki

Niskoemisyjuej dla Gminy Rybno".

9/ Udzielenia Powiatowi Dzialdowskiemu pomocy finansowej'

Pan Przewodniczqcy Rady udzielil glosu Panu Dariuszowi Karbowskiemu'

Prz€wodnicz4cemu Komisji Wsp6lnej, kt6ry stwierdzil, ze na posiedzeniu komisji wszyscy

czlonkowie zaopiniowali poz]4ywnie projekt uchwaly Pan Przewodnicz4cy otworzyl

dyskusje. baan nie bylo. Po odcz,'taniu projektu uchwaly przez Wiceprzewodniczqcego

Rady, zostala poddana pod glosowanie

Rada Gniny w glosowaniu irwnym na ustawowy sklad Rady 15 radnych' w obecno5ci

l4 radnych, glosami:

- 14 nz'."

- 0 ,przeciw"

- 0 ,,wstrzymui4cych siQ"

Podjgla uchwalg Nr XXXV/18/17 w sprawie udzieletria Powirtowi Dzialdowskiemu

pontocy litransowej.

l0/ Udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Dzialdowskiego na realizaciq zadania

inwestycyjnego pt. ,,Przebudowr drogi pow' l2?4N dr' pow' Gronorvo - Rybno - dr'

."i. Sia, t" 
"a"lttL. 

Gronowo - Rybno od km 2 + 070 do kD 6 + 240 i od km 7 + 605 o

lqcznej dlugo3cl4,416 km" w roku 2017'

Przewodnicz4cy Rady poprosil Pana Dariusza Karbowskiego - Przewodnicz4cego Komisji

wsp6lnej, kt6ry stwierdzil, 2e na posiedzeniu komisji 11 czlonk6w glosowalo za projektem

u.i*uty i t wstrzymal siQ. NastQpnie pEewodni cz4cy otslorzyl dyskusjg. Pflari nie bylo.

Dyskusj9 zamknigto. Po odczltamu projektu uchwaty przez Wiceprzewodnicz4cego Rady'

Przewodnicz4cy Rady poddat go pod glosowanie

Rada Gminy w glosowaniu jawlym nr ust'wowy sklad Rady 15 Radnych w obecno3ci

14 radnych, glosami:

- 14 -z^"

- 0 .przeciw"



- 0 ,wstrzymujqcych sig"

Podjgla uchwalQ Nr XXXV/19/17 w sprawie udzieleris pomocy finansowej dla powiatu
Dzialdowskiego na realizacjg zadania inwestycyjnego pt. .pruebudowa drogi pow.
1274N dr. pow. Gronowo-Rybno-dr. woj. S38, ra odcinku Gronowo_Rybno od km 2+070
do km 6+240 i od km 7 + 358,50 do km 7 + 605 o lqcznej dtugosci 4,416 km" w roku
2n17.

I l/ Wylqczenir z utytkowanir niekt6rych dnig gminnych Gminy Rybno,

Przewodniczqcy Rady poprosil o Fzedstawienie opinii komisji wspdlnej w sprawie projektu
uchwaly przez Przewodnicz4cego pana Dariusza Karbowskiego, kt6ry poinlbrmowal, ze
czlonkowie komisji jednoglo5nie przyjeli projekt uchwaly. NastEpnie pan przewodniczqcy
Rady otworzyl dyskusjQ. pltai nie uiesiono. przewodnicz4cf zamknql dyskusjg i po
odczytaniu projektu uchwaly przez Wiceprz ewodniczqcego Rady, poddal go pod glosowanie.
Rada Gminy w glosowaDiu j|wnym na ustawowy skhd Rady 15 radnych, w obecno3ci
l4 raduych, glosami:

- 14 ..2s"

- 0 ,,przeciw"

- 0 , wstrzyDuj4cych sig"

PodjQla uchwllQ Nr XXXV/20I17 w sprawie ETllczeDia z uiytkowaria niekt6rych dr6ggminllych Gmhy Rybdo.

l2l Zmiatry Statutu Gminy Rybno.

Przewodnicz4cy Rady poprosil pana Dariusza Karbowskiego - przewodnicz4cego Komisjiwsp6lnej o przedstawienie opinii na temat projektu uchwaly. Dyskusja w sprawe projektu

Th:dy |ttu zagorzala I w rrakcie posiedzenia kornisji wpfal n"rior"k'fo._ulny p_u
Dariusza Tara o wykreslenie ze statutu pk 4- w g +z usi + aoja.;" 

"ie 
*il, nu.y otrzyrnuj"

Yt:.:". " Obraz i.d2vi9k z pnebiegu sesji jest udostgpniany i transrnitowan y ta zr"wo zapo$rednictwem sieci intemetowej". Wniosek ten ,o"tJ pr""gto.ow_r, Oo, oorru," fOradnych. - 5 ndnych bylo za usunigciem rego punkru, i - p. 
"i* i'r'wstrzyrnata sig.Nastgpnie \a?l).nql tez wniosek formal

uchwary pozostawii,yrr" pri i i s-"x',,rlfrtff,iilffi"i"';:Xifr ff:",i"ffzmieni6 czyli tak. g I po g 23 dodaje si9S23a, ktOry otrzymu;e bizmi"ri", ,,O'i"frge n"ay i.;".;organ6w.zapewnia W6jt,,i pkt 8, w g 80 po usr. 2 dodaje si;ust. 3 w br;i";, ,, w6jr mozewystawid 
-radnym 

dokument, w ktdrym stwierdza pelnienie funkcji radnego,;. wniosek tenzostal poddany glosowaniu i tak 4 radnych bylo i za, 4 pro"i*"i t ;.;y-alo sig. St4dwniosek, 2e na dzisiejsz4 sesig bgdzie przygolowany nory projek uchwaly bez pkt 4 i tak tupozostal:.g ndnych i 4 bylo za, 4 przeciw i I wstrzymal ,i9. N^tgpofu przewodnicz4cy
otworzyl dyskusjg i glos zabral pan Dariusz Tara. stwierdzil, z" nur"zy p.r"r*"gua nu.r"gostatutu, kt6rego $ 54 m6wi ,, wlajciwa komisja po om6wieniu o"l*Ay r"niostle o prry;g"i"projektu, przyjgcie projektu z popnwkami i odrzuceniu projektu uct *utyl-i 

"i"iafuym, 
utv



Pan Przewodnicz4cy $ybral jedn4 z opcji. NastQpnie glos zabral Pan Dariusz Karbowski -
Przewodnicz4cy Komisji Statych, kl6ry podj4l decyzjg o przeniesieniu projektu uchwaly na

nastgpnq sesjQ i wtedy komisja podejmie decyzjg na nastQpnym posiedzeniu sesji. Jest to

wniosek formalny. Nastgpnie glos zabral Pan Dariusz Tar4 kt6ry stwierdzil c)4. ,, Pan mnie

nie zrozumial Panie Przewodnicz4cy. Po to sig spotyka komisja i pracuje nad danq uchwal%

aby wlpracowac stanowisko komisji. To stanowisko zostalo w,?racowane i przeglosowane

na poprzedniej komis.ji, o czym raczyl Pan wspomnie6 i szczeg6lowo opisaC glosowanie w tej

sprawie. Ja bym prosil, aby Pan przedstawil to stanowisko komisji, czy komisja glosowala za

przyjEciern uchwaly, za przyjgciem uchwaiy z poprawkami, czy za odzuceniem projektu Pan

Dariusz Karbowski Przewodnicz4cy Komisji zakomunikowal, 2e czlonkowie komisji przyjmq

t4 uchwalg z poprawkami, czyli bez pkt 4, o kt6rym wczeiniej wspomnialem gdzie wniosek

formalny zlod Radny Dariusz Tara Nastgpnie glos zabral Pan Piotr lGrniiski ,, Jak Panstwo

styszeli5cie, wyniki wybor6w, nie wsryscy radni byli i nie wszyscy glosowali gdy2

Przewo<lnicz4cy i Wiceprzewodnicz4cy na komisjach nie glosuj4 Skladam wniosek formalny

w sprawie zmiany statutu na dziei wczorajszy, gdzie mieliSmy 9 podpunkt6w' o

pozostawienie pkt I i 8 i wykreSlenie pkt 2, 3, 4' 5' 6' 7 i 9 z tych zmian w statuci€ To jest

wniosek formalny. Te wszystkie podpunkty sq niekoniecznie potz€bne' Kedy dostaliSmy

rozstrzygniQcie nadzorcze od Wojewody, w kt6rym wskazano nam gdzie s4 ewentualnie

blgdy i ie blgdy mozemy ewentualnie poprawi6 tu gdzie jest ten pkt' obslugg Rady zapewnta

WOji, to Wojewoda prosil o poprawg tego Cala reszta to jest co6' co niekoniecznie kto6 od

n^-*y.ugu. t tuuqpnie glos zabral Pan Dariusz Tar4 kt6ry wnioskuje o odrzucenie wniosku

punu piot.u Kamiriskiego. Pan m6wil, 2e dostalismy je przed chwilq i rzeczywiScie Pani

Seketarz je skserowala i jeszcze raz dostaliSmy te dokumenty Na tym dokunencie iest data

28 listopada 2016 r. ija, jako radny ksero tego dokumenty ofzymalem Pan Przewodniczqcy

stwierdzil, ze luz mamy dwa wnioski formalne i plta Pana Przewodnicz4cego Komisji czy

swoj wniosek- wycofuje ' bo zglaszal wniosek Pan Dariusz Karbowski stwierdzil' ze na

komisji nie bylo Radcy Prawnego i podtrzymuje ten wniosek i proszg abysmy si9 powt6mre

spo*ali na tomisii i podjgli stosown4 uchwal? na nastlpnej sesji Nastgpnie- glos zabral Pan

Dariusz Tar4 kt6ry wnioskuje o odrzucenie wniosku Pana Dariusza Karbowskiego Nastgpnie

glos zabral Pan Sylwester Kasprowicz, kt6ry stwierdzil c)'t Ja jestem oczywiScie za

ioprawkami, kt6re zglosili6my wczoraj do statutu, ale chcQ wnieSi rmiosek formalny' aby ze

ituioiu rlvf,r"sfie pkidot nagry*ania na zywo Argumentujg to tak Radny Piotr Kamifski'

kt6ry najbardziej walczyl, aby te sesje byly nagrywane na zywo' powiedzial przed podjqciem

p.r,i" n"aU Gminy, ir'to bfdzie koszt ok 300 zl Proszg Panstwa Radny Piotr Karninski

*p-*"a"if *"ay n"aq w bl4d, poniewa2 jest to koszt 800 zl i dodatkowo te relacje na zywo

ogtqda ok. :O os6b Wiemy r6wniez, ir jest druga firma' kt6ra nagrywa za 450 zl Tak czy

siak to wychodzi nam l25o zl rczem Gdy byla podwy2ka w OSIR o l0 zl' niekt6rzy Radni

prot"rto*uti, ale gdy wlTzucamy w bloto kolejne 800 zl to jest porz4dku Dlatego wnosz9

'*io*t, uty 
"""j" 

nuAy Gminy Rybno nie byly nagrywane na z)'rlo' a jesli Radny Piotr

Kamiriski chce, niech oplaca je z wlasnej kieszeni. Pan Przewodnicz4cy stwierdzil, ze tych

wniosk6w formalnych trochQ siQ namnozylo i trzeba je uporzqdkowa6 i poproszq Pana

mecenasa o pomoc, ale najdalej id4cym wnioskiem byl wniosek Przewodniczqcego Komisji

statych, kt6ry wnioskowal, jako pierwszy aby ten pkt przeniesi na nastgpnq sesjg zeby jeszcze

raz na komisjach to przeanalizowad NastQpny wniosek byl kolegi Wiceprzewodnicz4cego'

l0



kt6ry wnioskowal o odrzucenie pierwszego wniosku a wiQc to glosowanie zalatwi nam
wszystko czy dyskutujemy dalej. Glos zabral pan Dadusz Tara, kt6ry stwierdzil, co nastQpuje:
Panie Przewodniczqcy, jezeli sq dwa wnioski i jedenjest za odrzuceniem to zgodnie z naszym
statutem pierwszy glosujemy wniosek za odrzuceniem. Czyli odrzrcenie wniosku pafla
Dariusza Karbowskiego. Pan Przewodnicz4cy prosi pana Mecenasa o rczstrzygn Qcrc czy
najpierw za odrzuceniem wniosku czy glosujemy za pierwszym wnioskiem. pan Radca
wyja3nil, ze zgodnie ze statutem, jezeli sq dwa wnioski to w pierwszej kolejnosci glosujemy
wniosek za odrzuceniem wniosku a wigc jakby zdjgcie tej uchwaly z porz4dku obrad. pan
Przewodnicz4cy stwierdzil, ze najpierw glosujemy wniosek pana Dariusza.lara o odrzucenie
wniosku Pana Przewodniczqcego Komisji Wspolnej pana Dariusza Karbowskiego, kt6ry
brzmi: przeniesienie puDktu zmian w statucie Gminy Rybno na nastgpn4 sesjQ. Kto jest za
odrzuceniem wniosku pana Dariusza Tary. przepraszarn to jest pomylta. Kto jest za
odrzuceniem wniosku pana Dadusz Karbowskiego przewodnicz4cego komisli wspotnel.

- I ..2a"

- 5 ,,przeciw"

- I ,, wstrzymuj4cy sig"

Czyli wniosek formalnyjest taki, ze nadal dyskutujemy.

Pan Przewodniczqcy prrypomnial, 2e do dyskusji sq dwa wnioski: pana piotra Kamiiskiego iPana Sylwesta Kasprowicza. prosi o przypomnienie tych wnioskdw prze ich autordw.
Pierwszy Pan Piotr Kamiiski przypomina tred6 wniosku. C',t. Zeby zosta;C w g I ppkt I i 8,m6wimytuowczorajszymdokumencie,wk6rymtezjestppkt4oobmzieidzwigku,acalq
resr9 o wykeslenie. Nastgpnie pan Sylwester Kasprowicz przypomnial, 2e sktada wniosekformalny o wykejlenie ze statutu Gminy Rybno nagrywanie sesji'n^2;;.
Pan Pzewodnicz4cy zabral glos i stwierdzil, 2e jako pierwszy pan Dariusz l-ara skladalwniosek o odrzucenie wniosku pana piotra Kamiriskiego *'"p.u*i" 

^rr_ w statuciewczoraJszych uchwal. podpunkt I i g mialby zostai natomiast wsrzystkie inne powinny byiy.t:::i" Pan Przewodnicz4cy poddal wniosek o od.rarcenie wniosku pana piotra
Kamiriskiego pod glosowanie. W wyniku glosowania stwierdza sie, 

"" 
rt".rpp.r1",

- 7 ,,2a"

- 7 ,,przeciw"

- 0 ,,wstrz )'rnuj4cych si9',

Pan Przewodnicz4cy poprosil pana mecenasa o rozstrzygniQcie tej kwestii, kt6ry wyja3nil, 2ewymagana.tu Jest zwykla wigkszoSd glos6w, skoro bylo 7 glos6w za i 7 przeciw to wniosetnre uzyskal z\ryklej wiekszosci. Czyli nie pzeglosowano- wniosku o oi. 
".ni. *io.tuPana Piota Kamiiskiego. Statut stanowi, ze wniiski f..."fr" p.lrloar-iirl"y poddaje poddyskusje po.dopuszczeniu jednego glosu za i jednego gto"u p.r""i*to JiosKowr, po czydopiero poddaje sprawE pod glosowanie. samo ,gro";"ni; *oioJi."rn""r", 
"**", * "-

It



przlpadku wymaga jakiegos wyjasnienia jakiejS dyskr.rsji gdyz jest to w niosek istotny, bo on

dotycz medtum tej uchwaly, on ingeruje w tesd tej uchwab gdyz przedmiotem wniosku jest

istotne ograniczenie tej uchwaly. Dlatego radni powinni poznai racj€ przemawiajqce za i

przeciw. Pan Przewodniczqcy lrnioskuje za tym, aby otworzyi dyskusjg zanim ten wniosek

zostanie przyjgty. Dopiero po dyskusji ponownie glosowa6 ten wniosek. W tyrn momencie

Pan Przewodnicz4cy oglosil trzy minuty przerwy. Po przerwie Pan Przewodnicz4cy pyta

mecenasa czy glosowa6 nad drugim wnioskiem Pana Sylwestra Kasprowicz4 czy otworzye

dyskusjg w sprawie wniosku Pana Piotra Kamiriskiego. Pan Z Drzystek stwierdzil, ze

najpierw powinniSrny dyskutowai nad wnioskiem Pana P. Kamiiskiego, gdyzjest to wniosek

daleko id4cy, a dopiero p6iiniej glosowai wniosek P. S Kasprowicza. Pan Przewodniczqcy

otworzyl dyskusjg w sprawie wniosku Pana, P. Kamirlskiego Pierwszy glos zabral Pa Piotr

Kamiriski. Przyblizyl, jakie poprawki dot wniosku Ppkt 2, kt6ry brzmi: o terminie, miejscu i

porzqdku ohad sesji zwolanej na wniosek W6jta lub jednej czwartej skladu Rady zawiadamia

sig niezwlocznie radnych telefonicznie, elektronicznie lub irn4 dtog4, ptzy cz! nre

obowiqzuje termin okedlony w ust. 4 Dlaczego wnioskujE o wykreslenie tego pkt Ot6z w

jaki spos6b mo2na udokumentowad, 2e sesja odbgdzie sig za godzing' dwie lub dziei w

.por6b t"lefoni""ny. Jest to nielogiczne Jedyna \tersja to papierowa lub elektroniczna' kt6ra

potwierdzaodbi6rwezwania.Dlategouwazam,zetenpunktniepowinienby6wog6le
zapisany. NastQpnie ppkt 3, po przeprowadzeniu glosowania nad projektem uchwaly' na tym

samym posiedzeniu mozliwe jest ponowne glosowanie w sprawie tej samej uchwaly'

reasumpcja glosowania. Jezeli blQdnie przedstawiono przedmiot lub wyniki glosowanta'

MieliSmy taf<q sltuacjQ w 2015 roku gdzie glosowanie takie zostalo przeprowadzone l na

tamten moment nie mielismy takiego zapisu w statucie Wtedy Wojewoda ani nikt inny tej

och*aty na nie podwazyl, wiQc taki zapis w statucie nie jest potrzebny bo to prawo

obowiqzuje jest to prawo nadrzqdne Podpunkt 4' tu m6wimy o tym obrazie i dzrtigku Nie

,gua-. rii" opinlq kolegi S. Kasprowicza, ze tyle os6b to ogl4da Wczoraj spisalem sobie'

ti marny titta moztlwo5ci ogl4dania sesji Na You Tube wczoraj obejrzalo 840 os6b' a jedli

chodzi o stronQ gmlny to samo nagranie 529 os6b Pani' ktora tu nagrywa na You Tube

ogl4dalo 290 os6b. Talde nie m6wmy, 2e tego nikt nie ogl4da Takze kolega napisal' ze koszt

nlgrywania to 450 zl a w dokumenci€, kt6ry posiadam 200 albo 300 zl Jezeli w kampanii

nuito."r"l f"* W6jt4 haslem bylo przejrzystos6, transparentnosd' to' o co.Wam chodzilo'

zeby ludzie wszystko widzieli' a teraz sig wycofujecie z tego' to jest niewygodne Ludzie tego

chc4, to oglqdajq Dlatego chcemy, aby teiewizja byla i to na zywo Podpunkt 5' protokol

;;-";; jest na pierwsze.l najblizszej sesji' w przypadku nie przyjqcia protokolu na

oi"ttG *;Oilt"*: sisji z jakichkolwiek powod6w' protokol pzyjmowany jest na kolejnej

najdizszej sesji. Przeciez my tak robimy. Jesli dzisiaj protok6l nie blby lrzyjgty robimy to

." "*rcp*i. 
Podpunkt 6' Komisja uybiera spo6r6d siebie. Przewodnicz4cego'

wi""prz"*oarri"a""io zwykta wigkszo3ci4 glos6w w glosowanil jlwnvm' Zostalo to

wykonane na pocz4tku kadencji, komisje zostaly wybrane i pracuj4 Podpunkt 7' odwolanie

Or'""*Jtt-U*t i wiceprzewodnicz4cego na stgpuje na wniosek' co najmniej %

i,"i*aon.go .t'iuAu komisji w trybie p"t*iaa-yrn 1"1t trbgT I tu jest haczvk To jest

zamach na-kolegg Piota, Darka i na mnie Bo niedlugo bQdziemy mieli nowego kolegQ

radnego, kt6ry bqdzie musiat pracowa6 w jakiej3 komisji i sklad komisji jest nam znany i

teraz ioprowadza siQ do tego Zeby odwola6 tych przewodnicz4cych i wszystko Jest to

t2



logiczne. Wczoraj Pani Seketarz omijala szerokim lukiem te dwa punkty. I ostatni punkt,
soltysi o terminie sesji zawiadamiani s4 w formie pisemnej. Do zawiadomienia o zwolaniu
sesji dol4cza sig porz4dek obrad zad projekty uchwal dol4cza sig na stronie BIp Rybno. Jezeli
soltys ma obowiqzek przychodzenia na sesjg, bo jak nie, to jest karany, to powinien byi
traktowany jak radny. Jeili sobie zyczy materialy w formie papierowej to takie powinien
otrzyma6 ajesli w formie elektronicznej to jego wyb6r. Jedli chodzi o art. I i g, tu sig zgodzg
z koleg4 Dariuszem Tara to dostaliSmy te dokumenty, ale mamy ich tyle, ze nie zauwazylem
tej zmiany. Ale w tym rczstrzygnigciu nadzorczym napisane s4 tylko te dwa punkty. Nie ma
niczego wigcej. Nastgpnie glos zabral pan Henryk WiSniewski _ soltys wsi Rybno w sprawie
zawiadamiania i dostarczania matedal6w na sesjg. prosi, aby materialy byly dostarczane w
formie papierowej lub zgodnie z wyborem wersji dostarczania material6w przez danego
soltysa. Nastgpnie glos zabral pan Sylwester Kasprowicz, kt6ry stwierdza, c).1. pan piotr
Kamiriski znowu wprowadza panstwa w bl4d. placimy g00 zl za !o, 2e relacjajest na Z}^vo, w
tym momencie oglqda nas ok_ 30 os6b, a to ile os6b obejrzy wrzucone nagranie do sieci przez
najbli2szy miesi4c czy dwa to jest zupelnie inna kwestia. Vy' ty- mo-enc," i poprzednio
traosmisj9 na z,'\ro ogl4dalo ok 30 os6b i za to placimy g00 zl. Jestem za tJ.rn, aby w og6le
nie bylo transmisji na zr,vo. Ta pani, kt6ra nagrywa za 3OO czy 450 zl niech nagrywa i
wrzuca do sieci i wtedy tez b9dzie wyjwietleri mn6stwo, bo ludzie sig interesuj4 tym, co jest
na sesji. Pan P. Kamiiski znowu wplowadza paistwa w bl4d. Ja zlozylem wniosek o to, aby
wykredlii zapis ,,na 2,'wo,'. Nagrywani€ bgdzie i kazdy ch9tny b9dzie m6gl to sobie obejrzei.
Pan Dariusz Tara - Wiceprzewodniczqcy odnosnie poprawek w statucie. J-e3li ctroOzi o ppkt 2o terminie, miejscu i porzqdku obrad sesji..... zawiadamia sig telefonicznie, drog4
elektroniczn4 lub w inny skuteczny spos6b. podkreslam slowa w inny skuteczny spos6b. przy
cz),rn nie obowi4zuje termin okeslony w ust. 4. Mamy wszyscy SwiadomoSc, Ze dotyczy totakich seqi nadzwyczajnych, zwolywanych ze wzglgdu na potrzeby pilnego uchwaleniajakiejs uchwaly. Nikt nie m6wi o sesjach zwolywanych w normalnym t.yUie. 

.f*le 
p.zlpuaU

s4 niezwykle rzadko. Zdarzyl siQ taki pEypadek ostatnio i zostal on podwazony, ze zabraklo
tam 2 czy 3 godzin. Dlatego zapis ,,niezwlocznie,, daje nam furtkQ, ze jest to moztiwe. DalejGlosowanie przez reasumpcjg glosowania. Byl przypadek tuti"go 

" gio.o*_iu i tu 
"i9zgadz n z Panem piotem, ale zapisanie takiego zwrotu, zeby to uno'. olrv*. rot"jny p*kt,otraz i dhMigk z przebiegu sesji. Tutaj zgadzarn siQ , r-", syr.,r"ro.,n Kasprowiczem.

Kolejna spnwa: protok6l przyjmowany jest na kolejnej pierwszej sesji, a jezeli nie zostalieprzyjgty z jakiegokolwiek powodu, przyjmowany jest na-kolejnej"pi"r*rr"; 
""rji. 

To ma byizapis, kt6ry uszczeg6lowia, zeby nikt nie zarzucil, ze na kolejnej plrwszej sesii. Kolejny pkt.Komisja wybiera spoSr6d swoich czlonk6w przewodni"a""go, *i"'"po"*odnicz4cego
komisji zwyklq wigkszo6ci4 glos6w, w glosowaniu jawnym. il;;;;;,"r. wojewoda.
Kwestia ta nie jest uegulowana w naszym statucie. GdyZ $ 66 naszeg=o sraturu stanou:Przewodniczqcy komisji kieruje prac4 komisji, * p.rlpuanl"go ni".i?"**,, .to*rqrkijego wykonuje wiceprzewodnicz4cy komisji. Komisja wyuiera'spo,*oa swoich czlonkdwwrceprzewodnicz4cego komisji. I nie ma nic wiQcej na temat wyboru i odwolaniaprzewodniczqcego komisji. Skoro jest zapis w statucie, w jaki sposrjb sig powolujeprzewodnic?ecych i wiceprzewodnicz4cych, to powinien byi zapi".;* i"f.ig oo*ofu;". nruttakich zapisdw nie spowoduje, ze kto3 \dzie .h"id -i;";;';;rn,rj""ir, ," o"o.or"ustawy o samorz4dzie gminnym i na podstawie tego niepelnego statutu. fole;ny spomy pptt.
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Soltys o terminie sesji zawiadamiany ..... Chcialem zap)'tai w ilu gminach jest tak, ze sohysi

otrzymuj4 projekty uchwal. Z tego, co sig dowiad)'\.valem to w zadnej. Zapis art. 37 A.

przewodnicz4cy organu jednostki pomocniczej moze uczestniczy6 w pracach rady gminy na

zasadach okreslonych w statucie, bez prawa udzialu w glosowaniu. Przewodnicz4cy Rady

Gminy jest kazdorazowo zobowiqzany do zawiadomienia na takich samych zasadach

przewodniczqcego organu wykonawczego jednostki pomocniczej o sesji rady gminy. Czyli na

takich samych zasadachjak radnego, a inn4 kwesti4jest dostarczenie dokumentow.

Pan Z. DEystek - Radca prawny stwierdzil. To wazna jest uchwala i emocje naleialoby

odlo2yi na bok. Pan Radny Kaminski bar&o €mocjonalnie te propozycje zmian Fzedstawil'

Ale za tymi emocjami jest nie wiele meritum. Po kolei, co do anian: Pkt I Obsluga Rady itd'

To jest zalecenie Wojewody i sprawa jest oczywista. Pkt 2, kt6ry budzi emocje, a dotycz4cy

zwoll,rvania sesji nadzwyczajnych Zapis ten jest w calosci zapisany jak w gminie Ostr6da i
nie budzi on zadnych w4tpliwosci i dziala Chodzi tu o usp€wnienie dzialania organ6w

gminy. Robi sig to w interesie gminy, w nadzwyczajnych przypadkach, Zawiadomieni€ na

ielefon nie jest niczyn nadzwyczajnym, Takie dzialanie funkcjonuje w wielu przlpadkach'

Przecie2zzawiadomieniaprzeztelefonrobisignotatkqsluzbow4Toniejesttak'zepo
wykonaniu telefonu wszyscy o nim zapominajq Zawiadomienie telefoniczne jest

dopuszczalne ptzez kpa. Z zawiadomienia telefonicznego sporz4dza si9 notatke sluzbowq i

jesi ona w aktach sprawy. Ten zapis bgdzie sluzyl gminie Kwestia transmitowania na z)'!vo to

jest w gestii radnych. Zapis dot. Fotokolu okeslony w pkt 5 ma na celu jednoznaczle

okre3lenie jakby przerwania takiej sytuacji, kiedy Fotok6l moze byi pzesuwany z ses1r na

sesjg. Co <lo ,api"u * pkt 6 i 7 w sprawie wyboru i odwolywania przewodnicz4cych i

*l"iprz"*odni"iq"y"h komisji. Jesli jest opisana kwestia powolania' naleialoby opisa6

kwesiig odwolania. Przy okazji uwag nadzorczych Wojewody dot statutu nale2:aloby r6wnie2

rczst;gi46 sprawy jeszcze nieuregulowane w statucie' maj4ce walor ponadczasowy Jesli

chodzi'o-punki aot.'powiadamiania i dostarczania material6w sohysom Jest uzasadniony ten

zapis, aby materialy przesylane byly w formie elektronicznej P: eciez z calego pakietu

uchwal na dana sesjg soltysa interesuje tylko ta' kt6ra dotyczy jego solectwa lnne nie sq mu

potrzebne. JeSIi nie ma sprzQtu do druku, to w urzgdzie, je3li siQ zw6ci' kazdy mu wydrukuje'

Te zmiany w statucie s4 po to, aby organy gminy mogly sprawniej dzialac'

Pan Przewodniczqcy poprosil Pana RadcQ o przedstawienie przepisu prawnego wyzszego

rzgdu, kt6ry uprawnia dozastosowania zapisu w statucie zwolania sesji na telefon'

Pan Z. Drzystek - jesli chodzi o uchwalg z listopada ubieglego roku' to woiewoda nie

zakwestiono\tal sposobu zwolania sesji tylko termin jej zwolania Ustawa o samorz4dzie

gminnym nie zajmuje sig takimi kwestiami, w jaki spos6b mozna zawiadamiad radnych albo i

ii". r"go ,)"u .pru*y regulujg sig innymi sposobami Po to jest statut gminy' zeby te kwestie

*"g"f"*i. fomunilacla telefoniczna jest wprost zapisana w kodeksie postqpowania

administracyjnego, wprost jest mowa o telefonie Telefon ma t4 samq wartosc' co

t".*if""i" a"m"iczna. Nast9pnie kwestia reasumpcji glosowania To' 2e kiedyd mz j4

zastosowano i wszystko bylo w porzqdku to wynika z tego' ze nie bylo zadnej skargl'

Reasumpcja jest to szczeg6lna instltucja w sprawach sarnorz4dowych Nie wspomina o tym

urtu*u o ,urn*rqate gminn)Tn, ni€ wspominaiq inne ustawy Spotyka sie to gl6wnie w



statutach. Reasumpcja moze pom6c w pewnych istotnych sprawach. Btak takiego zapisu
moze skomplikowa6 sprawy.

Glos zabral Pan Bogdan Kopariski - Radny powiatowy i zaapelowal, aby przeglosowai sratuL
co do punkt6w, kt6re zakwestionowal Wojewod4 a po2niej bgdziemy pracowac na innymi
poprawkami. Popieram Soltysa z Rybna, abySmy ofz),nywali materialy poczrq.

Pan Piotr cwgielewicz wnioskuje o przeglosowanie tych poprawek, kt6re trzeba poprawii a
p6Zniej popracujmy na tym statutem powiedany pol roku i uchwalmy w calo6ci.

Pan Sylwester Kasprowicz ma odmienne zdanie od p. p. Gurgielewicza. Jest za tlm, aby
dzisiaj uchwali6 wszystkie poprawki, a za p6l roku ponownie.

Pan Przewodnicz4cy zamlq4t dyskusje. Nastgpnie poddal pod glosowanie wniosek formalny
Pana Piotra Kaminskiego.

-'7 ..za''

- 7 ,,przeciw"

- 0 ,,wstrzlmuj 4cych si9"

Wniosek formalny pana piotra Kamiiskiego nie uzyskal zwyklej wigkszosci glos6w, wigc nie
mozna go uwzglgdnii.

Kolejny wniosek Pana S. Kasprowicza dol. nagrywania sesji na zr.wo zosta1e poddany podglosowanie. Wykesli6 dwa ostatnie wlTazy ,,na 2).i{o,, dol to $ 40 ust. 3,

Glos zatral Pan Radca pnwny, kt6ry stwierdzil, 2e wniosek formalny p. Kasprowicza
dotyczyl projektu uchwaly, kr6ry brani w g 42 po usr. 4 dodaje sig ;9j' 

^

Chodzi o wprowadzenie do projektu uchwaly innego zapisu. To nale2aloby sforrnulowai.
W tej s)'tuacji niech autor sprecyzuje sw6j wniosek.

Pan S. Kasprowicz \,rosi wniosek formalny aby do prcjektu zmian do statutu Gminy Rybno
W,rowadzii do tego g kt6ry m6wi o nagrlraniu na 2y,wo aby skreslii dwa slowa ,,na zywo,,.

Glos zabral Pan Piotr Gurgielewicz _ pan Radny wczesnie m6wil o czyms fuurym i terazmowr o czyms innym. pan mdwil wczesniej, zeby ze statutu wykejlii te lwa slowa ,,na2r'\ro" a tojestjak mi si9 wydaje projekt nowej uchwaly. Bo teraz pracujemy nad uchwalq wsprawre znrany statutu, w kt6rym s4 te ppkt i jednyn z tych podpunltOw jes wtaSnie onagrywanluj a to, co pan zglosil to wg mnie jest to projekt nowj uchwaly. _fo 
teraz niewiadomo ju2, co Pan zglosil projekt uchwaly 

"zy 
pra"uje.y nu ty. p.jlt 

".i 
u"n*ury, ,y"t9 ppkt, kt6ry byl wczorqi, musial by pan sprecyzowac.

PanPnewodnicz4cy zurzqdzil fzy minutow4 przerwg na wniosek pana S. Kasprowtcza.

Pan Przewodniczqcy po pizerwie wztowil obrady i glosu udzielil Radnemu panu SylwestrowiKasprowicz. Zlozyl wniosek formalny w brzmieniu: * p*. 1 
"rt. i,-;; ;kt s o resci i
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wykreSlenie w paragrafie 47 w ust. 3 sl6w" na zywo". To, co wczesniej wnioskowalem, zeby

dodai do projektu uchwaty, jako pkl 9.

Pan Dariusz Tara precyzuje wniosek Pana S. Kasprowicza, w tych znianach, kt6re

przedstawila komisja, czyli pzyjicia tej uchwaly wraz z poprawkami czyli paragary od I do

8 , kt6re byly tu przygotowane i kolega proponuje dodanie w paragafie I ustQpu dziewi4tego

w brzmieniu: ,,wykeslenie w paragrafie 47 ust. 3 statutu Gminy Rybno, sl6w 
',na 

z)wo".

Glos zabral Pan Z. Drzystek i slwierdzil: tu jest kwestia pewnych zasad i obradujemy tu w

peunych granicach. Glaoice te ok€sla projekt uchwaly, kt6ry zostal paristwu Fzedlozony,

natomiast wniosek formalny P. Kasplowicza przekacza t4 granicQ Dlatego nie mo2ra tego

upor4dkowa6. Kazda z tych spraw przedstawiona przez Parla Radnego Kasprowicza

wyl,racza poza granica uchwaly. Proponowana zmiana ingeruje w tresi proponowanego

statutu i moze byd przedmiotem, ale odrgbnej uchwaty. Zapis' kt6ry pozostaJe w statucle lest

kwesti4jego interpretacji Czyli w tej formie nie moina glosowa6 tego wniosku'

Radny Pan Sylwester Kasprowicz wycofuje sw6j wniosek i zlozy pismo o podjgcie uchwaly

na nastQpnej sesji.

Pan Przewodnicz4cy oznajmil, ze przechodzimy do glosowania uchwaly z poprawkami

wypracowan)'mi na komisjach. Po odcz)'taniu projektu uchwaly przez

Wiceprzewodnicz4cego Rad1. poddal go pod glosouanie'

Rada Gminy w glosowtniu jawnym na ustrwowy sklad Rady 15 radnych w obecnofci 14

radnych, glosami:

-i .2 "

- 7 ,ptzeciw"

- o .wstrzymuiqcYch siQ"

nie podjqla ucbwaly w sprawie zmiany Statutu Gminy Rybtro'

13/ Uchwalenia Strategii Rozwoju Gmily Rybno ne lata 2016 - 2025'

Glos zabrala Pani Jolanta Jendrycka - sekretarz Gminy i stwieldzila' ze sprawdzajqc tekst

uff,\'ufy -u*-yfu kilka bl9d6w i tak na stonie 12 jest zapis' ie dzia'a l0 organizacji

f fao*y"h u *ln , o by( 12 oraz dziala 12 jednostek strazy pozamej a powinno bvi 9' na

Itronle't pst zapis solectwa i miejscowoSci bez statusu solectwa i dolozone Jeszcze slowo

,,przysi6lki". To wszystkie u\tagi, co do tresci projektu uchwaly'

Nastipnie Pan Przewodnicz4cy poprosil Prz ewodnicz4cego Komisji wspolnej Pana Dariusza

Karbowskiego, kt6ry stwierdzit, ze w glosowaniu udzial wziglo 8 czlonk6w komisji' 7 bylo za

i I wstrzymal siQ

pan Przewodniczqcy otworzyl dyskusjg. P]'tan nie bylo. Po odcz]'taniu projektu uchwaty

przez Wiceprzewodniczqcego Rady, poddal go pod glosowame'
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Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ust.wowy sklad Rady lS radtych, w obecnosci
l4 rrdnych, glosami:

- 14 ..z;a"

- 0 
"przeciw"

- 0 .*strzymujecych si$"

Podjfh uchwalQ Nr XXXV/21I17 w sprawie uchwalenia Strategii Rozwoju Gminy
Rybno na lata 2016-2025.

l4l Odwol.ni! Wiceprzewodniczqcego Rady Gminy/ wyboru Wiceprzewodnicz{cego
Rady Gminy.

Pan Przewodnicz4cy poprosil Radcg prawnego o przyblizenie regulaminu przeprowadzenia i
procedury odwolania Wiceprzewodniczqcego.

Pan Z. Drzystek stwierdzil: ustawa o samorzqdzie gninnym stanowi, d odwolanie
przewodnicz4cego i wiceprzewodnicz4cego nastgpuje na wniosek co najmniej z4 ustawowego
skladu Rady cminy, w glosowaniu tajnym bezwzglEdn4 wigkszodciq gios6w w obecnoici co
najmniej polowy skladu rady. Bezwzglgdna wigkszoii przy rq osobach to jest g os6b.
Closowanie tajne odbl'wa sig za pomocq kart ostemplowanych pieczgci4 Rady Ominy, pzy
czy ka2dorazowo Rada ustala zasady glosowania. Samo glosowanie p rzeprowadza wybtwra zgrona Rady komisja skrutacyjna. Komisja skrutacyjna sporz4dza protokol z
przeprowa&onego glosowania. protokol stanowi zal4cznik do protokolu.

Pan Przewodnicz4cy zarz4dzil powolarie komisji skrutacyjnej. Nastgpnie glos zabral Radny
Pan Sylwester Kasprowicz i stwierdzil, ze miesiqc temu lvplynaf *rtios"t 

-oO 
pana Dadusza

Karborvskiego, zeby odwolad Wiceprzewodnicz4cego pana Dariusza Tara. Uzasadnieniem
wnioskr-r bylo okreslenie ,,niegodne zachowanie,,. pan Radny nie widzr niegodnego
zachowania w postgpowaniu Wiceprzewodnicz4cego i bgdzie glosowal przeciw odwolaniu.

Nastgpnie glos zabral Radny pan Czeslaw Mederski, kr6ry stwierdzil, 2e pan Dariusz Taxajest bardzo dobqo wiceprzewodnicz4cyrn i na pewno nie bgdzie glosowal za odwolaniem.

Nast9pnie na m6wnicy stan4l Radny pan waldemax Reszka i stwierdzil pan Darusz larajest
osob4 kompetentnq, mai4cq duzq wiedzg i nie widzi w naszym g.oni" lfszel osoty do
sprawowania tej funkcji.

NastQpnie glos zabral Radny pan Grzegorz Rozentalski, kt6ry stwierdzil, 2e pan Dariusz Tarajest osob4 uczciwq mer)4orycznie przygotowany do tej 6mkcji, pomagaj4cq innym radnym,
bgdg glosowal przeciwko odwolaniu i chcialbym, aby kazdy radny glo"o'*ui"urv"."n ri".
wiQcej \ 'ystqpien nie bylo i pan przereodnicz4cy rozpocz4l procedurg powolania komisjiskrutacyjnej. SpoSr6d radnych wyloniono hzy osoby do komisji skrutacyjnej:

L Pan Sylwester Kasprowicz;
2. Pan Piotl Kamiriski;
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3. Pan Piotr Gurgiel€wicz;

Wszyscy kandydaci wyrazili chgt udzialu w pracach komisji skrutacyjnej.

Sklad komisji skmtacyjnej zostal poddany pod glosowanie i Rada jednogloSrie przyjela

sklad komisji 14 glosami,,za". Po glosowaniu, komisja ukonstltuowala siQ i przyst4pila

do prac zwiqzanych z przeprowadzeniem glosowania o odwolania wiceprzewodnicz4cego.

Cala dokumentacja przeprowadzenia glosowania stanowi zal4czrik do niniejszego

protokolu.

Po zakoiczeniu glosowania przez radnych, Przewodniczqcy komisji skrutacyioej

odczytal protok6l stanowi4cy zrlqcznik do nitriejszego protokolu.

Oddano glosdw watnych 14.

- I --ZA

- 7 ,,przeciw"

Komisja stwierdza, ie wniosek o odwolanie z funkcji wiceprzewodnicz4cego Rady

P&na l)ariusza Tara, Die uzyskal miDimrlnej liczby glosdw i Rrdtry ni€ zostal

odwolany z funkcji wiceprzewodnicz4cego Rady Gminy Rybno'

Przervodnicz4cy Rady podzitkowal czlonkom komisji skrutacyjnej za wykonane

prac9 i udzielil glosu Panu Dariuszowi Tara' Podzitkowal wszystkim z rnrykazar,e

mu zaufanie i stwierdzil, 2e nadal bqdzie rzetelnie wykon)ryel swoje obowiqzki'

7. Wystqpienie Przewodnicz4cego Zarz4du Ekologicznego Zwiqzku Gmin

.,Dzialdow szczy zna" Pana Kazimierza Kordeckiego'

Materialy dot. wystqpienia stanowi4 zal4cznik do niniejszego protokolu'

Pan Przewodniczqcy otworzyl dyskusjg, Pierwszy osobisci€ p)4a'

Odbior gabar,'tow orez plastik D?u zderzak samochodowy, do czego zaliczyt"

Co ma zrobid mieszkaniec, kt6ry nie zostal obstuzony, do kogo ma siQ zwr6ci6

odp. Gabaryty, je6li byly \tystawione powinny by6 odebrane Duze przemyslow€ plastiki

,uli""u-y Jo gabar,'t6\t. Mieszkaniec, kt6ry nie zostal obslu2ony' ma prawo natychmiast

zadzwonid do Dzialdowo i przedstawiC zaistnialq s)4uacj9'

Pani Agnieszka Wysocka - nie placilam za Smieci' bo nie odbierali Smieci przez rok Ale

pr"y"#t lo-o.it i musialam zaplacii Teraz od grudnia nie odbierajq Smieci' bo droga

jest nieprzejezdna Oszukujq na GPS

Pan Mederski Czeslaw - Radny placi rachunki wszystki€' na co ma dowody' a zarzucane

jest niezaplacony jest miesi4c i nie moze wyja6nii tej sprawy Kilka razy dzwonilem i

j"Zatit"m. Ni" pot.un pracownik odpowiedzied, zajaki miesi4c nie zostalo zaplacone
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Odp. Znam sprawQ i postaram si9 to wyjajni6.

Pan Piotr Gugielewicz - czy obecna podwyzka utrz;ma sig, czy stawki bgdq podnoszone
w niedlugim okresie.

Odp. Nie jestem zwolennikiem podwy2ek, ale kosay recyklingu wciq2 rosn4, cena
paliw4 inne koszty te2, aczkolwiek trudno oke6li6 czy i kiedy b9d4 nastgpne podwyZki.

Pan Dariusz Karbowski - czy kosze wystawione musz4 byi na ulicg, czy mog4 by6 przy
bramie - chodzi o osoby starsze.

Odp. Jesli jest altanka to nie ma problemu. R6wnie2 osoby sta$ze czy niepelnosprawne
maj4 odbierane kosze.

Pan Waldemar Reszka Na kim wiQcej zarabia firma, na miastach czy na wsiach.

Odp. To zalezy od przqtarg6w. poprz ednio miasta byly defic'.towe, a wsie zamykaly siE w
kosrach.

Jak wlglqda odbidr nieczystosci w mieScie.

Odp. W zabudowie jednorodzinnej jest tak samo jak na wsi. Jesli chodzi o zabudowe
wielorodzinne tam stoj4 pojemniki l l00 t i s4 odpady segregowane.

Czy w mie5cie !e2 byla podwyzka.

Odp. Nie bylo. Koszty tansportu w miejcie i ze wsi sq zr62nicowane. Bo koszty
przetw arzat)ja nieczystosci s4 jednakowe.

Pan Sylwester Kasprowicz - Odbi6r pojemnik6w z popiolem, aby nie rozslpl*arr
popiolu.

Odp. PrzewoZnik zobowiqzany jest posprz4tad.

Pan Jaroszewski - podziQkowal panu przewodniczacemu.

odbierane s4 z podw6rka.
2e po jego interwencji kosze

Pan Wiiniewski Henryk - sohys wsi Rybno _ pzy zmianach kierowcy, nie wiedze od
kogo majq odbierac kosze.

Pan Przewodnicz4cy zamknql dyskusig i podzigkowal panu przewodniczqcemu za
wysr4pienie.

8. Wolne wnioski i zapyania.

Glos zabral W6jt Pan Tomasz Wggrzynowski.

OdpowiedZ na pltanie Pani Agnieszki Wysockiej dot. drogi Grqdy Kielpiny. odbylo siq
spotkarde W6jt6w i Burmistrza cmin Rybno, Grodziczno i Li&barka Droga ta przebiega
przez tzy gminy Gmina Grodziczno niema zadnego interesu, aby in*"sro-*ui, t_idrbark
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jest chQtny swoj4 niewielk4 koicow4 czQsi wykonai, gdy juz bEdzie zagospodarowany

pozostaly odcinek drogi. Ustalono na ty spotkaniu 3 r6ine warianty wykonania tej drogi.

Wybrano wariant B kazda gmina wykona sw6j odcinek. Rybno ma juz podpisane

porozumienia i w 2018 roku sw6j odcinek wykona. Problemem jest odcinek drogi przez

las, gdzie nieuregulowany jest problem wlasnosci i lrzeba czekaa t zaangazowanle

W6jta Gminy Grodziczno. Do konca czerwca bgd4 prowadzone rozmo\ ry i
poinformujemy o ich rozstzygniQciu.

Pan Przewodnicz4cy stwierdzil, ze w rozmowach z W6jtem Gminy Grodziczno na temat

wigkszego zaangazowania, arguinentem jest wspomniana w sprawozdaniu W6jta' droga z

Truszczyn do Zwiniatz+ kt6ra ma by6 remontowana' a kt6ra w wiQkszej czQdci lezT w

gminie Crodziczno.

Pan W6jt - Jezeli chodzi o drogg do Zwifiarza to inicjatorem tej inwestycji jest nasza

gmina, a grrina Grodziczno t92 rie ma ir dnego interesu, Zeby cokolwiek robii, poniewaz

na tym odcinku nikt nie mieszka z terenu gminy Grodziczno. Cl6wnie to nasza gmina ma

w tym interes. poniewa2 wielu mieszkaic6w uczqszcza tq drog4'

NastQpna sprawa lo taryfy za zuzycie wody i odprowadzanie iciek6w Na poczqtku tej

kadencji ofakturowanie zuzycia wody wynosilo ok 307o. Dla reszty zuz)4ej wody nie bylo

faktur, a tez za kazAy metr wydobytej wody jest oplata marszalkowska Ona wynosi

kilkana(cie groszy i te2 sig obawiamy, aby ona nie wzrosla. Trzeba jeszcze uszczelnii ten

system ofakturowania. R6wniez namawiamy osoby, kt6re mieszkajq przy ci4gach

kanalizacyjnych, kt6re sig nie pr4l4czyly. Ich namawiamy do podl4czenia Zaklad

Komunalny zachgca do podl4czenia sig do kunlizacji poyzez obnizenie ceny przyl4cza'

Ponadto zaklad Komunalny zlozyl wniosek na fotowoltaikg, kt6ra oganiczy zuzycie

energii o 1/5. Kondensatory mocy zwrotnej daj4 juz wymieme efekty zwt4zane z

placeniem za energig elektryczn4

Nastgpnie glos zabral Radny Pan Piotr Kamiiski i poinformowat, ze Stowarzyszenie

frzyiaciOt C-iny Rybno zlo2Tlo tak jak w ubiegtym roku wniosek o nadanie T)4uh'r

,,Hoioro*y Obywatel Gminy Rybno" w osobie Andrzeja Suskiego Biskupa Toruiskiego'

przyblizaj4c iego ,tyciorys i jego dokonania dla Gminy Rybno

Nastgpnie glos zabral Pan Dariusz Tara i stwierdzil, 2e podczas dyskusji nad uchwalq dot

org;r*Ji por^rtqaowych padly pltania do Pana Piota Kaminskiego' ale prosilem o

pri"r*-L gayt ni" uylo to przedmiotem dyskusji, wigc prosilbym o ustosunkowanie sig

do tych pytan teraz.

Pan Sylwester Kasprcwicz korzystajqc z okazji, chce wszystkich zaprosi6 ria galg sportu

w najblizsz4 sobotq gdzie bqdzie rozstrzygnigcie plebiscytu na najpopulamieiszego

sportowca naszej gminY

Glos zabrala Pani Dunacka i stwierdzil4 ze przyjQto uchwalq o przyjqciu planu

gospodarki niskoemisyjnej dla gminy Rybno i chcialabym wiedzie6' gdzie mogq

przeczytai infomacje na ten temat.
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Pan W6jt odpowiadaj4c na prosbg mieszkanki stwierdzil, ze w naszyrn kaju nie ma
ustawy, kt6ra regulowalaby sprawy zwiqzane z kotlami nowszej generacji nieemitujqce
zarieczyszczeh jak w chwili obecnej. Mozna to zaosttzye, ale to jest wola gminy.
Nalezaloby podj4i sprawg i pracowai nad nowymi regulacjami. Jednak nale2y miei
Swiadomosi, 2e nowe rozwiqzania b9d4 si9 wiqza6 z wigkszymi kosztami. To jest wola
Rady i wtedy mozna Pad wi4zqco odpowiedziei. Ale nalezy to przedyskutowai i dobrze
rozwazyc. cminy juz inwestuj4 w urz4dzenia badaj4ce czystosi powietrza. My
posrawilismy stacj9 meteorologiczn4 badaj4c4 suszg na polach, bo taka byla wola rady i
rolnik6w. Mozemy zaczqt. od zainstalowania urz4dzef badaj4cych zanieczyszczenre
powietrza. Jest nowy temat, ale prQdzej czy p6zniej bgdziemy musieli sig z nim zmierzy6.

Pani Dunacka ja dostalam pismo w tej sprawie, ale odpowiedz mnle nie
satysfakcjono*ala. Place podarki za rekreacjg a nie korzystam z tego.

Pan W6jt - rzecz)'r,viscie stawki za dzialki rekreacyjne s4 wysokie.

Pan, Przewodnicz4cy zglasza do przewodnicz4cego Komisji Rolnictwa i Ochrony
Srodowiska, aby pochylila sig nad t},tn problemem.

Nastgpnie glos zabrala Pani Agnieszka Wysocka twierdzi c14. Nie dajmy srg zwanowai
od 2 latjest segregacja dmieci i ludzie nie palq dmieciami,,Mnie sig wyiale, zejezefi ktoS
chce gdzies zamieszka6 to powinien to sprawdzi6 a nie na wszystkos;g *tal"ue.
Pan H. Wiiniewski - temar dnewa do wycinki.

Pan Piotr Kamiiski - C)4. Nie bQde odnosil siQ do zaczepek, bo tojestjuz mato powazne.

Pro3ba do W6jta - c]'t. Abysmy sig nawzajem szanowali i uchwalaj4c uchwaty skoiczylo
srQ te podwazanie, bo ju2 w sumie 12 uchwal zostalo poArazony"i. Z histoni od 2007roku tylko dwie uchwaly Wojewoda nam pod wa.zyl, a teraz juz 12.

P''tanie: Panie w6jcie, jak4 decyzig podi4l pan w sprawie kumik6w, bo chyba do wczomjupl),nql temin.

Odp. P. W6jr. Jesli chodzi o twozeni
duzo rzeczy robimy, d-o ."",, *.;;:;:;:;l'il,?l,ll,ililili"r,fil##Tfi :iIistopada dol tej drogi na cmentaz w Rumianie. Decyzja byla:h;;l;rzysciq dlamieszkafc6w, ZIe sig stalo, ze ktos zakwestiono*ut i t*e"tla d*U"n goo.,n
spowodowala, ze Wojewoda zakwestic
naszych uchwar. ro sie nie r_"il;"f:L? i:J::'frff ;il*:?""HT:::gminy. Przy ogromnej iloSci iworzenia pmwa zawsze powstajq pomylk.

Jeili chodzi o kumiki takiej decyzji jeszcze nie wydalem.

Pan Gurgielewicz - podzigkowal panu W6jtowi za poprawienie znaku na ul. lbpolowej iprz)?omniei o wycigciu kn k6\, pny pracu zabaw * Kosr"t"*a"4 niebezpieczniezrobilo sig w z,abinach, na drodze wojew6dzkiej gdzie jesi qazl * i.*u o" *o",
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Pelno piachu i woda po opadach - j€st niebezpiecztie. Ze smogiem jest problem. Trzeba

bgdzie siE tym zajqc ipomyslec nad rozwiqzaniami.

Pan Dariusz Karbowski - lT lut€go praco'vmicy sp6&i komunalnej stangli na wysokosci

zadania. W czasie gololedzi poswane byly wszystkie newralgiczne trasy i przejscia.

Pan Da usz Tara - drzewo i galgzie pny placu zabaw w Koszelewach w najblizszym

czasie kdzie usunilte.

Pani Jolanta Jendrycka - Seketarz Gminy. W zwiTku z nagonk4 na urzQdnik6w w

zwiqzku z uchyleniem tych uchwal, co do zasady te uchwaly nie s4 uchwalone niezgodnie

z prawem, nie ma tam wad m€4'torycznych, nie ma przekloczenia budzetu. Gdybysmy

dzisiaj uchwalali te uchwaly, 2,adna z nich nie zostalaby uchylona. Jedyn4 kwesti4 bylo to,

2e na wnioski r6znych mieszkanc6w zostaty sprawdzone procedury, czyli zgodno56

zwolania danych sesji z liter4 prawa st4d migdzy innymi, nasze prawo jest tak

skonstruowane, Ze jest duzo interpretacji, orzeczei' \ r'4tpliwoSci W kwestii tych uchwal z

listopada, kiedy zabraklo dw6ch godzin. Podke{lam, co do zasady uchwaly pod

wzglgdem merytorycznym, formalnym i prawnym sq zgodne Przyke jest' 2e

wnioskodawcy tych zastrzezef nie zdaj4 sobie sprawy z konsekwencji dla gminy

Pan Dariusz Tara zwraca sig z goSb4 do P Piotra Kamifskiego, dzisiaj te liter6wki do

stategii rozwoju poprawiliSmy, ja przlpominam sobie jak na komisji m6wili3my czy nie

ma iaLych uwag, jesli zauwazyl Pan wczesniej' te liter6wki, dlaczego nie zglaszal tego

na komisji.

PanPiotr'Kamifski.cyt.Kolegadb4aleniewiemczykoleganieparniQtap[acw20l6
roku, g&ie 4laszalem uwagi do tego statutu i jedna poFawka zostala anieniona gdzie

iyio'rlpit-"1 ze ochotnicy ochotniczej Stazy Pozamej a faktycmie czlonkowie l te

poprawki, o kt6rych byla mowa, czlsi Pani Seketarz wylapala Wczomj sugerowalem' ze

sq HQay, ate ia juz o nich m6wilem One byly zapislnvane i ktos po prostu czegos nre

Ooputrrg. Otut"go poprawilismy i nie wiem, ku czemu ma sluzyd ten atak na mnie

PanDariuszTaratoniebylzadenatakwPanastronq,tylko,je6liPanwiedzialoblgdach
to, dlaczego nie przedslawil ich na komisji'

Pan Bogdan Kopanski - Radny Powiatowy z pytanie do Pana W6jta w. sprawie drogi do

Zwiniarza, jak wygl4da kosztorysowo, bo ch cQ za:uwazy'' 2e tasze drogi gminne w czaste

*iosny s4 fatalne. Cty jest zrobiona wycena &ogi do P Bukowskich' gdzie z funduszu

soleckiego przekazalismy 7 tys' zl orcz iak wygl4da sprawa oswietlenia na drodze

*iSnio.nij i -toz"nlu lampy przy drodze wojew6dzkiej' jak r6wniez przestawienia slupa

PaniSekretarzwodpowiedzi-droganaZwil.iarztodopielowstgpnerozmor'\ry,nlema
fo."toryru. Co ao tu-p, zostalo wyslane do zakladu €nergetycznego pismo o wycenQ' jak

bqdzie wycena wtedy mozliwe' ze zrobimy to z wlasnych W sprawie slupa chodzi o

dokladnezlokalizowanieiproszgoum6wieniezpracownikiemwtejsFawie.Droggdo
Pansrwa Bukowskich bqdziemy realizowac
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Pan Bogdan Kopanski - warto jeszcze zainteresowai drog4 do Szczuplin w suong
Dqbr6wna, poniewaz je stan jest oplakany.

Wigcej wniosk6w nie bylo.

9. ZamkniQcie obrad.

O godz. 15.45 Przewodnicz4cy Rady pan Andrzej Komacki _ wobec wyczerpanla
dziennego porz4dku obrad - zamkn4l obrady X)O(V sesji zwyczajnej Rady Gminy
Rybno.

Na tym protokdl zakoiiczono.

Ptowadz1cy obrady;.

PUZfWonu, n, z(1
nADt crhT' '

An.Ir2cJ Kornochi

Do niniejszego protokolu zal4cznik stanowi naganie, zawieraj4ce obraz i dzwigk.

23


